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Informace z radnice
•	 Koncem	 října	 uzavřelo	
město	 s	 vlastníkem	 budovy	
zdravotního	 střediska	 ná-
jemní	 smlouvu	 na	 proná-
jem	 ordinace	 po	 doktoru	
Koubovi.	 Lékařskou	 praxi	 by	
zde	měla	zahájit	od	nového	roku	 
MUDr.	 Jitka	 Čechová,	 která	
zvítězila	v	konkurzu	na	nového	
poskytovatele	 zdravotnických	
služeb.	 Než	 se	 vyřídí	 adminis-
trativní	 záležitosti,	 proběhne	
nezbytná	 příprava	 ordinace	 
k	zahájení	provozu.	
•	 Jedním	 z	 prvních	 úkolů	
nového	 zastupitelstva	 je	 pří-
prava	 rozpočtu	 na	 rok	 2019.	
Rozpočet	 by	měl	 být	 schválen	
jako	 vyrovnaný	 na	 prosinco-
vém	 zasedání.	 Sestavení	 vy-
rovnaného	 rozpočtu	 nebude	
jednoduché.	 Znepokojující	 je	
postupný	trvalý	nárůst	provoz-
ních	 výdajů.	 Budeme	 hledat	

úsporná	opatření	k	jejich	ome-
zení.
•	 Byla	 dokončena	 projektová	
dokumentace	 a	 požádáno	 
o	 vydání	 stavebního	 povolení	
na	 úpravu	 vestibulu	 základní	
školy.	 Jejím	 účelem	 je	 úprava	
vstupu	 a	 zabezpečení	 budovy	
školy.	 Původní	 předpokláda-
ný	 rozpočet	 byl	 do	 2	 milionů	
korun.	Předpokládané	náklady	
se	však	vyšplhaly	na	5	milionů	
korun.	 Realizace	 projektu	 tak	
bude	závislá	na	získání	financí	
z	cizích	zdrojů	(dotace).
•	 Odborná	 dendrologická	
firma	provedla	zdravotní	a	bez-
pečnostní	 prořez	 30	 stromů	
na	 hřbitově.	 Za	 prořez	 město	
zaplatí	60	tisíc	Kč.
•	 Začátkem	 příštího	 roku	
by	 měly	 být	 opětovně	 ošet-
řeny	 stromy	 v	 dubové	 aleji	
na	 Panské	 cestě.	 Jedná	 se	 

o	 významný	 krajinný	 prvek,	
takže	 před	 provedením	 ošet-
ření	 musíme	 vyžádat	 závazné	
stanovisko	 Odboru	 životního	
prostředí	 MěÚ	 v	 Jindřichově	
Hradci.	 Předpokládané	 nákla-
dy	 jsou	 450	 tisíc	 korun,	 které	
bychom	měli	vyčlenit	v	rozpoč-
tu	na	příští	rok.
•	 Další	 významný	 krajinný	
prvek,	 který	 bude	 potřebovat	
ošetření,	 je	Palatovka.	Nachází	
se	zde	kolem	130	stromů,	pře-
vážně	 lip	 a	 dubů.	 Předběžná	
prohlídka	 zdravotního	 stavu	
stromů	 ukázala	 jejich	 katas-
trofální	 stav.	 Většina	 stromů	 
je	dutých	či	 jinak	poškozených	
a	 nebezpečných.	 Z	 těchto	
důvodů	 bude	 muset	 být	 co	
nejdříve	 pokáceno	 10	 stromů,	
které	nejvíce	ohrožují	své	okolí.

Ing. Karel Dvořák
starosta

Informace z ustavujícího zasedání nového zastupitelstva města
Zasedání	 se	 konalo	 ve	 čtvrtek	
1.	 listopadu	 2018	 od	 17	 hodin	
v	 zasedací	 místnosti	 MěÚ	 
v	Nové	Včelnici.	Přítomno	bylo	
11	 zastupitelů,	 z	 veřejnosti	 
8	občanů.
Na	začátku	složili	všichni	nově	
zvolení	 zastupitelé	 slib.	 Slo-
žením	 slibu	 se	 zastupitelstvo	
stalo	usnášeníschopné.
Volba	starosty	a	místostarosty	

proběhla	 veřejným	 hlaso-
váním.	 Starostou	 byl	 zvolen	
Ing.	 Karel	 Dvořák	 a	 místosta-
rostkou	 Mgr.	 Jana	 Maříková.	
Starosta	bude	pro	svou	funkci	
uvolněn,	 místostarostka	 bude	
vykonávat	 funkci	 jako	 neuvol-
něná.	Zastupitelstvo	svěřilo	do	
kompetence	 místostarostky	
oblast	školství.
Podle	zákona	o	obcích	zastupi-

telé	 zřídili	 finanční	 a	 kontrolní	
výbor,	 oba	 výbory	 budou	 tří-
členné.	 Předsedou	 finančního	
výboru	 byl	 zvolen	 pan	 Tomáš	
Hrubec,	 členkami	 finančního	
výboru	byly	zvoleny	Dana	Cim-
bůrková	 a	 Ing.	 Helena	 Voráč-
ková.	 Předsedou	 kontrolního	
výboru	 byl	 zvolen	 pan	 Karel	
Mileret.	 Členové	 kontrolního	
               Pokračování na straně 2>
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Vítání občánků se se svojí maminkou 
a babičkou zúčastnil také Eliáš Jiřička.

... pokračování ze str. 1

výboru	budou	zvoleni	na	příš-
tím	veřejném	zasedání.
Zastupitelstvo	 podle	 zákona	
o	 obcích	 schválilo	 výši	 mě-
síčních	 odměn	 neuvolněným	
zastupitelům:	 místostarosta	
12	 500,-	 Kč,	 předseda	 výboru	
nebo	 komise	 2	 500,-	 Kč,	 člen	

výboru	nebo	komise	2	000,-	Kč	
a	 člen	 zastupitelstva	 bez	 dal-
ších	funkcí	1	300,-	Kč.
Z	 řad	 zastupitelů	 byla	 paní	
Alena	Bočková	pověřena	k	při-
jímání	 prohlášení	 o	 uzavření	
manželství	a	k	užívání	závěsné-
ho	 odznaku	 s	 velkým	 státním	

znakem	 při	 občanských	 obřa-
dech	(starosta	a	místostarosta	
mají	 pověření	 automaticky	 
ze	 zákona).	 Určeným	 zastupi-
telem	pro	pořizování	 a	 změny	
územního	 plánu	 byl	 schválen	
pan	Štěpán	Staněk.

Ing. Karel Dvořák, starosta

Omezený provoz městského úřadu mezi vánočními svátky
čtvrtek 27. 12.	-	otevřeno	do	15,00	pouze	na	ŽP
pátek 28. 12.	-	otevřeno	do	12,00	na	FO	a	ŽP
pondělí 31. 12.	-	otevřeno	do	12,00	na	FO,	podatelně,	evidenci	obyvatel	a	matrice
knihovna bude v pátek 28. 12. a sobotu 29. 12. uzavřena

Leden
Po Út St Čt Pá So Ne

1 2 3 4 5 6

7 8 9 10 11 12 13

14 15 16 17 18 19 20

21 22 23 24 25 26 27

28 29 30 31 1 2 3

Únor
Po Út St Čt Pá So Ne
28 29 30 31 1 2 3

4 5 6 7 8 9 10

11 12 13 14 15 16 17

18 19 20 21 22 23 24

25 26 27 28 1 2 3

Březen
Po Út St Čt Pá So Ne
25 26 27 28 1 2 3

4 5 6 7 8 9 10

11 12 13 14 15 16 17

18 19 20 21 22 23 24

25 26 27 28 29 30 31

Svozové dny pytlového tříděného odpadu

Duben
Po Út St Čt Pá So Ne
1 2 3 4 5 6 7

8 9 10 11 12 13 14

15 16 17 18 19 20 21

22 23 24 25 26 27 28

29 30 1 2 3 4 5

Květen
Po Út St Čt Pá So Ne
29 30 1 2 3 4 5

6 7 8 9 10 11 12

13 14 15 16 17 18 19

20 21 22 23 24 25 26

27 28 29 30 31 1 2

Červen
Po Út St Čt Pá So Ne
27 28 29 30 31 1 2

3 4 5 6 7 8 9

10 11 12 13 14 15 16

17 18 19 20 21 22 23

24 25 26 27 28 29 30

Sváží	 se	 v	 pondělí,	 každý	 lichý	
týden.	Pokud	tento	den	připa-
dá	na	 státní	 svátek,	proběhne	
svoz	 v	 další	 nejbližší	 pracovní	
den.

SVOZ ZAČÍNÁ V 7 HODIN! 

Informace	ke	zpracování		a		za-
evidování	do	systému	odpado-
vého	 pytlového	 hospodářství	
(PZNsO)	 pro	 obyvatele	 byto-

vých	domů,(	sídliště	Na	Hliněn-
ce,	 Československé	 armády,	
atd),	 kteří	 využívají	 společné	
nádoby.

a)	Vyzvednutí	čárových	kódů		
b)	Vyplnění	odpadové	dotazníku
c)	Vyplnění	inventury	stanoviště

Kde si mám vyzvednout 
příslušné čárové kódy?
a)	Čárové	 kódy	 je	 nutné	 si	

osobně	 vyzvednout	 na	 MěÚ	 
u	pí.	Biernatové

Jak vyplním odpadový 
dotazník?
a)	Je	nutné	se	přihlásit	na	www.
mojeodpadky.cz,	 vyplnit	 „Od-
padový	dotazník“	a	ULOŽIT.
b)	Pro	 přihlášení	 použijte	
„Login“	 a	 „Heslo“	 uvedené	 
u	čárových	kódů.
c)	Podle	 uvážení	 můžete	 tyto	

přihlašovací	údaje	samozřejmě	
změnit.

Jak vyplním inventuru 
stanoviště?
Je	 nutné	 se	 přihlásit	 na	 www.
mojeodpadky.cz,	 přihlásit	 se	
„Loginem“	 a	 „Heslem“,	 vyplnit	
„Inventuru	stanoviště“:
a)	OSOBY	 (zkontrolovat	 osoby	
přihlášené	 na	 dané	 adrese)	 
a	POTVRDIT

b)	NÁDOBY	 (uvést	 velikost	 po-
pelnic	a	doplnit	číslo	BAR	kódu,	
který	 je	 vylepený	 na	 společné	
popelnici,	 kontejneru	 –	 např.	
VCE100001003)	 a	 POTVRDIT	
INVENTURU.

Protože bytové domy budou 
nadále využívat kontejnery 
na tříděný odpad, je nutné,  
aby každá domácnost, která 
bude třídit, byla zaevidována.

Po	každém	svozu	je	možné	na-
hlédnout	do	svého	odpadové-
ho	účtu,	jestli	byl	Váš	vytříděný	
odpad	správně	zaevidován.	
V	 případě	 nejasností	 nebo	
komplikací	 Vám	 rádi	 pomůže-
me.

Biernatová Lenka 
Finanční odbor

Kontakt: 384 371 326
E-mail: financni2@vcelnice.cz

Vítání občánků 

V pondělí 19. 11. 2018 starosta města  
Ing. Karel Dvořák přivítal (zleva) Matyáše 
Topku, Kristiána Šaška, Andreu Vejvarovou, 
Vojtěcha Jinocha a Terezu Liškovou se svými 
rodiči a prarodiči.
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... pokračování ze str. 3

S pásmem básniček vystoupily děti z místní 
mateřské školy (zleva) Sofie Aldorfová, Beáta 
Brusová, Michaela Šívrová, Eliáš Šlápota, 
Vojtěch Hekrle a Klára Dvořáková.

Skaut – výprava na výstavu „Pošli to dál“ v Praze 
V	sobotu	v	17:17	 jsme	se	vypra-
vili	 na	 dlouhou	 cestu	 do	 Prahy.	
Naším	cílem	byla	hlavně	výstava	
„Pošli	 to	 dál“,	 která	 se	 konala	 
v	prostorách	Poštovního	muzea	
od	20.	června	do	28.	října.	Celou	
výpravu	 organizoval	 a	 vedl	
Sandy155.	 Výpravy	 jsme	 se	 zú-
častnili	v	tomto	složení:	já	–	Ninja,	
Nikola	(náš	nový	člen),	Sandy155,	
Babu	a	v	Praze	na	nás	už	čekala	

Vajíčko.	Po	večerním	příjezdu	do	
Prahy	jsme	si	nakoupili	a	vyrazili	
k	místu,	kde	jsme	byli	ubytovaní.	
Tentokrát	 to	 bylo	 v	 bytě	 bratra	
Babu.	Cestou	jsme	potkali	Prófu,	
který	 nás	 doprovodil	 a	 pak	 vy-
razil	 se	 Sandym	 na	 skautskou	
poradu.	
Druhý	 den	 po	 přípravě	 jídla	
jsme	 vyrazili	 společně	 na	 akci.	
Šli	jsme	pěšky	až	k	muzeu,	dora-

zili	 jsme	chvilku	před	otevřením	 
v	9:00.	Celá	výstava	se	věnovala	
činnosti	 skautů	 za	 sto	 let	 jejich	
působení	u	nás.	V	Roce	1918	pra-
covali	skauti	a	skautky	jako	první	
poštovní	 doručovatelé,	 strážci	
pořádku	 nebo	 administrativní	
pomocníci.	 Skauti	 pomáhali	
Národnímu	 výboru,	 učili	 Čechy	
úctu	ke	státní	vlajce,	později	vedli	
brannou	 výchovu,	 pomáhali	 

při	 obnově	 země	 po	 katastro-
fách,	 mnoho	 obětovali	 v	 obdo-
bích	 totalitních	 režimů,	 kdy	 byl	
skauting	 oficiálně	 zakázán.	 Ale	
především	 zlepšovali	 své	 okolí	
drobnou	 denní	 pomocí	 pro-
střednictvím	dobrých	skutků.	
Pro	zajímavost	přikládám	výběr	
popisu	 výstavy:	 „Ke všem dů-
ležitým obdobím posledních sta 
let republiky se podařilo orga-
nizátorům získat řadu vzácných 
exponátů a připravit hravé a interak-
tivní způsoby, jak si je připomenout.  
Na návštěvníky tak na výstavě 
čeká například obraz Madony 
zachráněný skauty z Mariánského 
sloupu na Staroměstském ná-
městí, prapor s českým lvem, pod 
nímž nastoupili v roce 1912 čeští 
sportovci na olympijských hrách ve 
Stockholmu a junáci na něj skláda-
li slavnostní slib věrnosti a služby 

Republice československé. Důležitý 
rok 1918 připomíná také telegraf 
sestrojený inženýrem Šimkem, ve-
doucím 2. a 3. skautského oddílu, 
který byl umístěný na Petříně  
a zvládal i vysílání do zahraničí. 
Jedním z nejsilnějších momentů je 
pak malá místnost, v níž návštěv-
níci spatří několik vlajek – jednu  
z nich namočil v roce 1968 skaut-
ský vedoucí Petr Maišaidr – Kim 
do krve obětí sovětské okupace.  
V jeho oddíle se pak na tuto vlajku 
slibovalo, a to i v dobách, kdy byl  
u nás skauting zakázaný.“
K	 procházení	 těchto	 příběhů	
jsme	 dostali	 speciální	 sešit.	 
S	 ním	 jsme	 procházeli	 celou	
výstavu	a	plnili	úkoly,	které	byly	
v	 sešitě	 uvedeny.	 Úkoly	 jsme	
plnili	 jako	 tým,	 což	 mě	 moc	
bavilo.		K	tématu	Skautské	pošty	
byla	 připravená	 také	 venkovní	

výstava	 a	 hra	 v	 ulicích	 Prahy,	
které	 jsme	 se	 také	 zúčastnili.	
Nejvíce	 se	mi	 líbila	 zastávka	 na	
Staroměstském	 náměstí,	 kde	
jsme	 si	 prohlédli	 sídlo	 skautů	
zde	umístěné.	Pak	už	nás	čekala	
jen	cesta	zpátky	domů.	Babu	se	
od	nás	oddělila,	 její	cíl	byl	 jinde.	 
V	pořádku	jsme	se	vrátili	do	Nové	
Včelnice	 po	 osmnácté	 hodině.	
Moje	 hodnocení:	 Výprava	 se	
povedla,	 měla	 pro	 nás	 smysl,	
protože	jsme	se	dozvěděli	hodně	
informací	 o	 skautingu	 v	 Česku.	
Super	bylo	i	plnění	úkolů	v	týmu.	
Jen	 bylo	 zbytečné	 sebou	 vozit	 
a	všude	nosit	kotlík.	Oheň	 jsme	
opravdu	nikde	nezakládali.

Jakub Borč – Ninja
1. skautský oddíl 

Gatlida Nová Včelnice
gatlida.skauting.cz

facebook.com/Gatlida

Dále přivítal Františka Kříže, Emu Šmídovou, 
Ondřeje Truhláře a Amálii Senderákovou  
se svými rodiči. 
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... pokračování ze str. 6 Setkání na Senior klubu
Svaz	 tělesně	 postižených	 z.	 s., 
základní	 organizace	 Nová	
Včelnice	 uspořádala	 ve	 čtvrtek	 
15.	 listopadu	 2018	 hudební	
odpoledne	 s	 Třemi	 mušketýry.	
Je	velmi	potěšující,	 že	se	 tohoto	
setkání	 zúčastnili	 také	naši	 „ne-
členi“.	Pozvání	obdržel	a	také	se	
zúčastnil	starosta	našeho	města	
Ing.	 Karel	 Dvořák	 a	 pracovni-

ce	 městského	 úřadu	 Andrea	 
Šívrová.	 Kdo	 chtěl,	mohl	 se	 jich	
na	 cokoliv	 zeptat.	 Toto	 setkání	
našich	občanů,	ale	 také	občanů	
z	 okolí	 se	 mohlo	 uskutečnit	
díky	 finanční	 podpoře	 z	 dotace	
města,	 kterou	 jsme	 jako	 orga-
nizace	 získali.	 Věříme,	 že	 těchto	
setkání,	 s	 účastí	 okolo	 stovky	
lidí	 se	 v	 budoucnu	 bude	 konat	

více	a	budou	dále	podporovány	 
a	navštěvovány.	
V	závěru	roku	bych	ráda	popřála	
nejenom	 našim	 členům	 krásné	
vánoční	 svátky	 bez	 shonu,	
spěchu	 a	 chvatu,	 ale	 hlavně	
hodně	zdraví	a	štěstí…

Marie Davidová, 
předsedkyně STP z.s. 

Nová Včelnice

Prvňáci
Již více než dva měsíce zasedají noví prvňáci do svých lavic. Jak se jim ve škole líbí nebo co už se všechno naučili, 
se můžete dozvědět z jejich krásných odpovědí. A co nám o třídě prozradila třídní učitelka Mgr. Jitka Šprinclová? 
„Je to hodně živá třída, jsou to takoví ďáblíci. Potřebují pevné vedení.“

Bártová Karolína
Na co ses nejvíce těšila do 
školy?
Na	učení.	Nejvíc	mě	baví	číst.

Boiko Vladyslav
Co všechno už ses ve škole 
naučil?
Číst	a	trošku	psát,	nejradši	píšu.

Jelenáková Barbora
Co tě ve škole nejvíc baví?
Že	 píšu	 a	 taky,	 že	 skládám	 pís-
menka.

Jinoch David
Co nejraději děláš, když přijdeš 
ze školy domů?
Chvilku	si	hraju,	pak	se	převleču	
a	 pak	 si	 postavím	 autodráhu,	
udělám	 si	 úkoly.	 A	 pak	 si	 jdu	 
s	taťkou	ven	hrát	baseball.

Kotlárová Marika
Čím bys jednou chtěla být,  
až budeš velká?
Záchranářkou,	 protože	 zachra-
ňuje	lidi.

Krňanský Michal
Víš, jak dlouho budeš muset 
chodit do školy?

pokračování na str. 8 >

Saksunová Karolína, Jinoch David, Jelenáková Barbora 

 Skalník Damián, Bártová Karolína, Rychtr Jakub
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... pokračování ze str. 7

Nevím.
Co by sis přál mít pod stromeč-
kem?
Robota,	 roboauto	 a	 „hotvízáky“	
(Hot	 Wheels),	 to	 jsou	 takový	
auta.

Lavička Adam
Kdo je tvůj největší kamarád  
ve škole?
Damík,	chodíme	spolu	na	obědy	
a	hrajeme	si	v	družině.

Mácha Adam
Jaký předmět máš ve škole nej-
raději?
Hraní,	 lego.	 V	 družině	 mě	 baví	
fotbal,	kostky,	zvířata.

Rak Štěpán
Máš mobilní telefon?
Ne
Myslíš si, že je dobře, když ho 
ostatní děti nosí do školy?
Jo,	 protože	 můžeš	 zavolat	
mamce,	když	se	něco	stane.

Rataj Vojtěch Miroslav
Trávíš hodně času u počítače?
Moc	ne.
A co doma děláš?
Hraju	 si	 s	 kostkama,	 a	 když	 je	
čas,	 tak	 hraju	 s	 taťkou	 nebo	 
s	mamkou	šipky.

Rychtr Jakub
Co tě baví ve škole?
Hraní,	protože	tady	mají	lega.
A kde je to lepší ve školce nebo 
ve škole?
Ve	 škole,	 protože	 tady	má	 paní	
učitelka	kouzelnou	tabuli	a	ta	mě	
taky	baví.

Saksunová Karolína
Už si byla ve Včelnici v knihov-
ně?
Ano.
Líbilo se ti tam?

Rataj Vojtěch Miroslav, Šuhájková Eliška, Rak Štěpán

Mácha Adam, Kotlárová Marika, Krňanský Michal

Jo,	 jsou	tam	trošku	hračky	a	vý-
tvarky.
A co už umíš přečíst?
Máme	laso,	sele,	pes…

Skalník Damián
Kdybys uměl čarovat, co by sis 
nejvíc přál?
Nevím,	abych	nechodil	do	školy,	
protože	 se	 musíme	 furt	 jenom	
učit.
To tě nebaví?
No,	nejvíc	mě	ale	baví	psaní.

Šmídová Vanesa
Líbilo se ti víc ve školce nebo  
je to lepší ve škole?
Ve	škole,	protože	se	naučíme	víc	
věcí.	Líbí	se	mi	ve	škole	vyrábění,	
výtvarka.

Šuhájková Eliška
Po čem se ti nejvíce stýská  
ze školky?
Po	paní	učitelce.
A víš, co znamená, když jsou 
prázdniny?
Že	nechodíme	do	školy.

Vaněk Jakub
Víš, co ve škole dělá ředitel a co 
školník?
Ředitel	 řídí	 školu	 a	 školník	 se	
kouká	na	děti	u	dveří.

Vokuš Pavel
Chodíš do družiny?
Ne.

Tak nám třeba pověz, čím bys 
chtěl být?
Traktoristou,	protože	se	mi	to	líbí	
a	 ještě	 myslivcem,	 protože	 ten	
střílí.

Zdeňková Eliška
Jaké to je být ve škole?
Dobrý.	Chodím	na	atletiku,	baví	
mě,	když	hrajeme	mrazíka,	a	že	
chodím	do	družiny.

Při	položení	dotazu,	kdo	si	myslí,	
že	zlobí,	ať	zvedne	ruku,	se	uká-
zala	 pouze	 jedna	 jediná	 ručka	
nahoře,	 až	 když	 se	 ozvala	 paní	
učitelka,	tak	se	postupně	začaly	
ruce	zvedat.	Je	hezké	když	si	děti	
dokáží	 přiznat,	 jaké	 opravdu	
jsou.	Děkujeme	za	vlídné	přijeté	
ve	třídě	a	krásné	odpovědi.

Nebeská, Davidová

Naučný výlet do Brna
Ve	 čtvrtek	 8.	 11.	 jsme	 navští-
vili	 zábavně	 naučné	 centrum	
VIDA	 v	 Brně.	 Ve	 stálé	 expo-
zici	 je	 170	 hravých	 exponátů	 
z	oblasti	fyziky,	chemie	a	příro-
dopisu,	 díky	 kterým	 objevíme,	
jak	funguje	svět	kolem	nás.	Žáci	 
6.	a	7.	 třídy	se	účastnili	výuko-

vého	 programu	 „	 magnetická	
přitažlivost“	a	společně	si	vyro-
bili	magnetickou	plastelínu.	Žáci	 
8.	 a	 9.	 třídy	 se	 dozvěděli	 něco	
o	„barevné	chemii“	a	vyrobili	si	
dárek,	 který	 mění	 barvy.	 Spo-
lečně	jsme	zhlédli	science	show	
na	 téma	 „kolo“.	 Bylo	 zajímavé,	

jaké	 síly	 působí	 na	 roztočené	
kolo	a	co	všechno	dokáže.	

Výlet	 se	 nám	 líbil	 a	 děkujeme	
učitelům	 fyziky	 a	 přírodopisu,	
že	nám	ho	umožnili.

Žáci druhého stupně

Vaněk Jakub, Boiko Vladyslav, Vokuš Pavel

Zdeňková Eliška, Lavička Adam, Šmídová Vanesa
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Výročí 100 let republiky   
V	 pátek	 26.	 října	 se	 pro	 žáky	
prvního	stupně	uskutečnil	pro-
jekt	k	výročí	100	let	republiky.
Žáci	páté	třídy	navštívili	knihov-
nu	 v	 Kamenici	 nad	 Lipou,	
kde	 pro	 ně	 byla	 připravena	
zajímavá	 přednáška	 k	 tomuto	
významnému	výročí	naší	země.
Žáci	1.	-	4.	třídy	měli	připravený	

projekt	 ve	 škole	 na	 poslední	
dvě	vyučovací	hodiny.	Společně	
všichni	vytvořili	velkou	obrazo-
vou	 koláž,	 kde	 základem	 byl	
národní	 strom	 lípa.	 Postupně	
na	 ni	 všechny	 třídy	 přidávaly	
významná	data,	státní	symboly	
a	popisky.
Projekt	 byl	 ukončen	 skupi-

novým	 focením	 v	 tělocvičně.	
Každá	 třída	 měla	 přidělenou	
jednu	 státní	 barvu	 a	 společně	
všichni	 vytvořili	 živý	 obraz	
státní	vlajky.
Koláž	obrazu	i	závěrečná	„živá“	
vlajka	se	dětem	moc	vydařila.	

K. Tejčková
R. Fuxová

První pololetí ve školní družině 
I	 v	 letošním	 roce	 jsme	 nejen	
pro	 děti	 ze	 školní	 družiny	 při-
pravily	 spoustu	 zajímavých	 
a	zábavných	akcí.	Které	to	byly,	
a	které	nás	ještě	v	tomto	polo-
letí	čekají?
V	září	odehrál	dramatický	krou-
žek	pro	děti	z	MŠ	pohádku	„Jak	
se	 Mourek	 přestal	 bát	 vody“,	
kterou	malí	divadelníci	nacvičili	
již	v	minulém	školním	roce.
Na	 začátku	 října	 jsme	 si	 udě-
lali	 vycházku	 do	 místního	
zemědělského	 družstva.	 Paní	 
Ing.	Zadáková	pro	nás	připravi-
la	exkurzi	v	kravíně,	v	teletníku	 
a	pověděla	nám	něco	i	o	výrobě	
mléka.	 Ke	 100.	 výročí	 založení	
Československa	 uspořádala	
družina	 výtvarnou	 soutěž	 

pro	celý	první	stupeň.	Byla	na-
zvána	 „Čím	 je	 pro	 mne	 Česká	
republika“.	Téma	nebylo	 lehké,	
ale	 děti	 se	 s	 ním	 vypořádaly	
nápaditě.	 Koncem	 měsíce	
jsme	pak	ještě	stihli	akci	-	„Kdo	 
si	 hraje,	 nezlobí“.	 Byla	 určena	
nejen	 dětem,	 ale	 i	 jejich	 rodi-
čům.	 Pan	 Bruckner	 nám	 při	
ní	 předvedl	 nové	 hry	 od	 firmy	
Piatnik	 a	 naučil	 nás	 pravidla.	
Hry	si	pak	mohli	všichni	zahrát,	
a	případně	objednat	pod	 stro-
meček.
Na	listopadové	akce	se	děti	ob-
zvláště	těšily.	Na	té	první	se	se-
známily	s	výtvarnou	 technikou	
pískování.	 Samozřejmě	 si	 také	
vyrobily	 krásně	 barevný	 obrá-
zek,	 který	 jim	 po	 zarámování	
může	ozdobit	pokojíček.	Druhá	
akce	 pod	názvem	 „Africká	 kul-
tura“	 přinesla	 dětem	 spoustu	
informací	 o	 Demokratické	 re-
publice	Kongo,	ale	také	spoustu	
zábavy.	Se	získanými	poznatky	
a	dojmy	se	s	vámi	podělí	samy	
děti	v	přiloženém	článku.
Na	závěr	nám	tedy	zbývá	prosi-
nec.	Tento	měsíc	nás	toho	jako	
vždy	čeká	nejvíce.	Připravujeme	
čertovské	 zábavné	 odpoledne	
se	soutěžemi	v	maskách	souvi-
sejících	s	mikulášskou	nadílkou.	
Děti	 se	 těší	 na	 vystoupení	 pro	
členy	 SPCCH,	 ale	 i	 setkání	 na	
akci	„Česko	zpívá	koledy“.	Před	
prázdninami	 ještě	 na	 besídce	
předají	 svým	 kamarádům	 dá-
rečky	 a	 poslední	 den	 se	 opět	
vyřádí	 v	 českobudějovic-kém	
Hopsáriu.
Z	některých	akcí	vám	posíláme	
i	pár	fotografií.	Pokud	byste	jich	
chtěli	shlédnout	více,	můžete	je	
vyhledat	 na	 webových	 strán-
kách	 ZŠ	 ve	 fotogalerii	 školní	
družiny.

 vychovatelky ŠD
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Africká kultura 
Ve	 čtvrtek	 15.	 11.	 ve	 13.	 hodin	
k	 nám	 do	 družinky	 přijela	
návštěva	 z	 Afriky.	 Dozvěděli	
jsme	se	plno	nových	 informací	 
o	životě	v	Demokratické	repub-
lice	Kongo.
Hlavním	 městem	 je	 Kinshasa.	
Má	přibližně	10	miliónů	obyva-
tel.	To	 je	skoro	 jako	celá	Česká	
republika.	 Mají	 tam	 pořád	
teplo,	 nejméně	 stupňů	 v	 zimě	
je	20.
Na	vesnici	žijí	v	domcích	z	bam-
busu,	 písku	 a	 slámy.	 Nemají	
vodovod	 ani	 elektřinu,	 takže	
nemají	 mobilní	 telefony,	 počí-
tače,	 televize	 a	 spoustu	 jiných	
věcí.	 Děti	 tady	 nejraději	 hrají	
fotbal.	 Koupou	 se	 v	 rybníčku	 
u	 řeky,	 kde	 musí	 dávat	 pozor	
na	 krokodýly.	 Jako	 domácí	
mazlíčky	 mají	 pejsky	 a	 opičky.		
Ve	městě	to	mají	lepší.	Tam	žijí	
jako	u	nás.
Do	školy	chodí	děti	i	7km	pěšky,	
protože	 rodiče	 nemají	 auta	 
a	 autobusy	 tam	 moc	 nejezdí.	 
Do	 školy	 děti	 chodit	 nemusí,	

není	povinná.	Vyučování	začíná	
v	 7.30	 hod.	 a	 končí	 v	 12.30	
hodin.	Ve	škole	je	ve	třídě	až	120	
dětí.	 Když	 zlobí	 nebo	 nedávají	
pozor,	dostanou	na	zadek.	Na-
potřetí	 jsou	vyhozeny	ze	školy.	
Doma	jim	taťka	s	mamkou	ještě	
přidají.	 Ale	 děti	 v	 Kongu	 chodí	
do	školy	rády.
Zopakovali	 jsme	 si	 také	divoká	
zvířata,	 která	 v	 Kongu	 žijí	 
ve	velkých	 rezervacích.	 Jsou	 to	
vzácné	 antilopy	 okapi	 a	 gorily	

nížinné,	 sloni,	 lvi,	 hroši,	 noso-
rožci,	 žirafy,	 ale	 také	 krokodýli	
a	 jedovatí	 hadi	 (např.	 mamba	
zelená).
Mohli	 jsme	 se	 naučit	 africké	
tance	 a	 zazpívat	 si.	 Nakonec	
nám	 dovolili	 i	 bubnování	 na	
afrických	 bubnech.	 Beseda	
byla	 zajímavá,	 tak	 se	 nám	 ani	
nechtělo	končit.

Lucie Šindelářová, Matyáš Jůn,
Patrik Nevšímal, 

Nikola Šuhájková

Děti na bruslích 
Děti	 z	 mateřské	 školy	 se	 zú-
častnily	 kurzu	bruslení	 pro	 zá-
kladní	a	mateřské	školy	v	rámci	

projektu	 „Děti	 do	 bruslí“	 pod	
záštitou	 MŠMT.	 Všech	 28	 dětí	
se	 moc	 snažilo	 a	 společně	 se	

těšíme	na	další	setkání	na	ledě	
na	Zimním	stadionu	Jana	Marka	
v	Jindřichově	Hradci.

Čtyři roky utekly jako voda… 
(přišlo po uzávěrce minulého 
čísla)
Čtyři	 roky,	 uběhly	 jako	
voda,	 myslím	 tím	 obvyklé	
řízení	 chodu	 města	 od	 voleb	 
k	volbám.	Sluší	se	za	něj	všem	
zastupitelům	 poděkovat,	 když	
tak	 nikdo	 neučinil.	 Tahle	 jede-
náctka	 byla	 kompaktní,	 žádné	
škatule	hejbejte	se.	Do	nových	
voleb	 vstoupilo	 relativně	málo	
abonentů,	 což	 lze	 přičíst	 vše-
obecným	 trendům.	 Nikomu	
se	 příliš	 nechce	 volnočasově	
se	 věnovat	 práci	 pro	 jiné,	 za	
spíše	 symbolickou	 odměnu.	
Své	 má	 na	 svědomí	 špatný	 až	
pitomý	 zákon	 o	 majetkových	
přiznáních,	 inu	 i	 nemajetnost	
není	 nic,	 čím	 by	 se	 každý	 rád	
chlubil…	 Město	 zvládalo	 tak-
říkajíc	 základní	 fyziologické	
procesy,	tedy	proud	k	nám	jde,	
voda	 teče	 a	 je	 zpětně	 čištěná,	
odpady	 jsou	 odváženy.	 Uklize-
no	je,	zima,	pokud	nějaká		bývá	
zvládána,	 řekl	 bych	 nadstan-
dardně.	Veřejná	doprava	u	nás	
staví,	 zdánlivě	 obyčejné	 věci	
nejsou	 určitě	 vždy	 k	 jednodu-
chému	 řešení,	 jsme	 v	 Česku…	
Městem	 budeme	 brzy	 25	 let.	
Jmenovací	 dekret	 podepsal	
tehdejší	premiér	vlády	pan	Ing.	
Miloš	 Zeman,	 dnes	 poťouchlý	
jájínek	 na	 hradě.	 Být	 městem	
ale	 neznamená	 jen	 dekret.	 Do	
jeho	 významu	 nám	 myslím	
ještě	mnohé	schází.	Pro	nás	to	
spíše	 znamená	 vyšší	 korporát-
ní	daně,	 vyšší	poplatky	 i	 jeden	
klad,	 vyšší	 mzdy	 pro	 úředníky	
a	 pracovníky	 magistrátu.	 Tím,	
že	 jsme	městem,	máme	 tři	os-
trůvky	na	přechodech	pro	pěší.	
Minulý	týden	byli	na	některém	
z	nich	spatření	dva	chodci…																																													
Pojďme	 chválit.	 Jedničku	 
s	 hvězdičkou	 si	 zaslouží	 ně-

kolikrát	 oddalována	 stavba	
nové	 požární	 zbrojnice.	 Velko-
ryse	 pojatá	 stavba	 se	 rázem	
stala	 nejvýstavnější	 budovou	 
v	místě.	Hasiči	si	ji	moc	zaslouží!	
Stejnou	známku	si	zaslouží	i	ná-
kladná	rekonstrukce	Riegerovy	
ulice,	uprostřed	vesnice	vypadá	
městsky.	 Pojďme	 i	 k	 možným	
diskuzím	 z	 pohledu	 obyčejné-
ho	 občana.	 Ten	 radit	 nemůže,	
v	 Rusku	 nikdy	 nebyl.	 První	
kaňkou	je,	že	třicet	let	po	revo-
luci	u	nás	nevznikla	žádná	firma	
s	 kýženými	 50	 zaměstnanci,	
tedy	 alespoň	 tzv.	 malá	 firma	 
a	to	na	rozdíl	od	všech	okolních	
městeček,	 dokonce	 i	 menších.	
Zdá	 se	 to	 záhadou,	 leč	 důvod	
vidím	v	radnici,	resp.	v	malé	na-
bídce	výhod.	Někdo	nás	prostě	
vždycky	 přeskočil.	 Dnes	 už	 to	
vypadá	 nadějněji.	 Drahá	 cesta	
od	nikud	nikam	bude	zatím	spíš	
pro	 smetáky,	 chtělo	 by	 to	 do-
časně	nějaké	překážky	a	skoky.	
V	 něčem	 jsme	 přece	 světový!	
Máme	tu	nejspíš	nejhorší	želez-
niční	 přejezd	 v	 EU!	 Cesty	 jsou	
samozřejmě	 státní,	 na	 území	
města	 však	 dozorovaných	
stavebním	 úřadem.	 Možná	 
tu	 jeho	 úředníci	 nejezdí,	 ale	
jeho	 úprava	 je	 úděsná.	 Před-
stava	 třeba	 neznalého	 cyklisty	
za	špatné	viditelnosti,	mohl	by	
si	 takový	 hezký	 namočit	 ústa,	
o	 hubě	 nemluvě…	 Město	 by	
mělo	úzko	dráhu	rychle	donutit	
k	 nápravě.	 Dílčí	 výhrady	 mám	
i	 k	 zelení.	 Nijak	 se	 mi	 nezdá	
obvyklá	 praxe	 tzv.	 výchovných	
řezů	 10	 cm	 nad	 zemí	 košer,	
stejně	jako	fakt,	že	město,	které	
nevlastní	žádný	les	je	největším	
prodejcem	 palivového	 dříví	 
v	 místě.	 Stromů	 nám	 ubývá,	
lesy	nám	za	pár	let	sežere	kůro-
vec	a	v	příšerných	klimatických	

podmínkách	 bude	 mít	 brzy	
každý	stromeček	cenu	zlata,	i	to	
se	může,	chraň	pánbů	stát.	Ze-
lenou	má	u	nás	sport,	to	je	moc	
dobře.	Ostatně	většina	investic	
šla	od	revoluce	do	sportovních	
zařízení.	 Podle	 průzkumu	 pra-
videlně	 v	 celé	 zemi	 sportuje	
10%	 občanů!	 Domnívám	 se,	
že	u	nás	 číslo	bude	 ještě	o	5%	
vyšší.	V	mnoha	resortech	jsme	
velmi	úspěšní,	za	mimořádnou	
senzaci	 lze	 povazovat	 roční	
působení	 našich	 fotbalistů	 
v	krajském	přeboru!	Nejsem	pe-
simistou,	 ale	 něco	 podobného	
se	 nemusí	 v	 příštích	 stoletých	
opakovat,	jsme	menší	než	malé	
městečko.	 Provoz	 sportovišť	
i	 údržba	 nejsou	 nic	 levného.	
Sportovní	hala	je	v	sezóně	vytí-
žena	na	max.,	můžete	si	zahrát	
skoro	 všechny	míčové	hry,	po-
četná	 jsou	 i	 aerobní	 i	 taneční	
cvičení.	 Můžete	 se	 komfortně	
osprchovat,	 budova	 se	 vytápí,	
svítí,	 úklid	 i	 dozor,	 nehradí	 se	
nic.	 Pokud	 ovšem	 v	 zimě	 pů-
jdete	k	Jelenovi	na	půlhodinový	
program	 pořádaný	 městem	
zvaný	Senior	klub,	dáte	dvacku	
na	 teplo	 a	 světlo!	 Jistě.	 Nejde	
tu	 o	 tu	 dvacku,	 spíš	 o	 princip.	
To	 už	 jsme	 u	 kulturního	 dění,	
to	 je	 trochu	 chudé.	 Ne,	 že	 by	
nebylo	 žádné.	 Můžeme	 jít	 na	
některý	 ze	 všech	 dvou	 plesů,	
k	 rybářům	 na	 merendu,	 díky	
multimuzikantské	rodině	R	i	na	
dva	 koncerty	 komorní	 hudby	
v	 kostele,	 zhruba	 dvakrát	 
za	rok	k	nám	přijedou	ochotníci	
z	 Počátek.	 Hlavní	 kulturní	 akcí	
rokuje	 pak	 pouť,	 žel	 postupně	
uvadající	 a	 upadající	 (možná	
bychom	 se	 měli	 podívat	 tam,	
kde	to	umí	například	do	Jarošo-
va	či	Bednárečku	apod.).	

pokračování na str. 14 > 
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... pokračování ze str. 13

Nám	 zahraje	 Počátecká	 de-
chovka	 a	 večer	 k	 tanci	 nějaká	
kapela,	 nejspíš	 z	 Počátek.	 
Aby	 jasno	 bylo,	 vůbec	 nemám	
nic	 proti	 Počátkům,	 naopak.	
To	 město	 mělo	 kdysi	 postarší	
biograf	 a	 omezené	 možnosti	 
v	 Modré	 hvězdě.	 Spoléhalo	
spíš	 na	 žirovnickou	 sokolovnu	 
a	 jezdili	 i	 k	 nám.	 Po	 revolu-
ci	 kino	 přestavělo	 na	 jakési	
multikulturní	 centrum	 profe-
sionálně	 vedené	 a	 je	 to	 znát,	
prostě	peníze	na	kulturu	našlo!	 
O	 osvětu	 se	 kdysi	 snažil	 ma-
nagement	 hotelu	 Jelen.	 Bez	
korunové	 podpory	 města	 to	
musel	 vzdát.	 Místní	 socani	
pořádají	 od	 revoluce	 každo-
ročně	 prvomájové	 posezení	 s	
hudbou	pro	50-100	 lidí,	žádost	
o	podporu	město	už	dávno	ve-
tovalo	s	tím,	že	by	se	jednalo	o	
podporu	 jedné	politické	strany	 
a	 tak	 socani	 dostávají	 stejně	
jako	 strany	 nic	 nedělající,	 tedy	
také	nic!	Kurióznější	až	humor-
né	stanovisko	není	k	mání	každý	

den…!	Město	každoročně	vypi-
suje	 kulturní	 grant.	 Z	 více	 než	
stotisícové	 částky	 pravidelně	
95%	jde	na	sportovní	akce	a	to	
již	padl	největší	žrout	fotbalový	
turnaj…	Největší	kaňkou	trvale	
zůstává	 náš	 nešťastný	 zámek.	
My	domácí	 jsme	si	zvykli,	už	si	
ani	 nevšímáme.	 Pro	 přespolní	
i	 ty	 vracející	 se	 po	 letech	 je	 to	
úlek	či	šok.	Po	letech,	kdy	kan-
didující	strany	slibovaly	voličům	
hledání	řešení,	jsme	jaksi	řešení	
nenašli	a	už	jsme	ho	asi	přestali	
i	hledat.	Pres	několik	majitelů	je	
stav	stejný	a	objekt	dál	chátrá.	
Uprostřed	 města	 je	 jakýmsi	
mementem	naší	neschopnosti.	
Řešení	je	dávno	jasné!	Nečekat	
na	 nějakého	 super	 bohaté-
ho	 mecenáše,	 ale	 vzít	 věc	 do	
„svých“	a	i	za	cenu	postupných	
prací	objekt	opravit.	Bude	s	tím	
strašně	práce,	včetně	možného	
zázraku	 v	 získání	 euro	 peněz,	
ale	 jediné	 to	 je	 možné	 řešení.	
Pokud	 památkářům	 nevadí	
zřícení,	 tak	 je	 přesvědčme,	 

že	 nám	 ano,	 něco	 by	 po	 nás	
mělo	 zůstat!	 Strom	 k	 výročí	
země	 asi	 sázet	 nebudeme,	 
i	 to	 je	 škoda	 i	 to	 by	 byl	 vzkaz	
budoucím,	 nejen	 formalita.	
Novému	 	 zastupitelstvu	 přeji,	
ve	kterém	je	řada	i	s	víceletými	
zkušenostmi,	i	pravděpodobně	
staronovému	 starostovi,	 aby	
se	 jim	 dařilo.	 Pokud	 tomu	 tak	
bude,	 bude	 to	 vždy	 v	 náš	pro-
spěch,	rozuměj	nás	všech!!					
Ještě	 dvě	 bleskovky:	 První	
bomba	 -	 sedmnáctiletý	 jihlav-
ský	 odchovanec	 Jakub	 Škarek	
hokejový	 brankář	 (zřejmě	 po	
otci!)	 juniorky	 Sparty	 byl	 draf-
tován	 slavným	 Toronto	 Maple	
Leafs.	V	Kanadě	studuje	a	bude	
chytat	 	 za	 Islanders,	 odkud	 je	
do	slavné	NHL	přece	jen	o	něco	
blíže	 než	 z	 Lahti…	 Náš	 rodák	
čtvrtkař	Roman	Flaška	byl	sou-
částí	 výpravy	 atletů	 na	 srpno-
vém	ME	v	Berlíně.	Na	dráhu	se	
nakonec	nedostal	(naše	štafeta	
4/400	nakonec	 sedmá),	 ale	byl	
u	toho!																																							 -fr-

Nová Včelnice a ergoterapeutický pohled na funkčnost města
Ergoterapie	 je	 profese	 před- 
nostně	 určená	 lidem	 s	 po-
stižením.	 Jejím	 cílem	 je	 na-
vrátit	 člověk	 k	 plnohodnotné	
participaci	 a	 samostatnosti	 
v	 životě.	 Důležité	 je	 však,	 že	
plně	 respektuje	 lidskou	 osob-
nost	 a	 její	 možnosti.	 Eliminuje	
veškeré	bariéry,	které	by	ohro-
žovaly	 plné	 využití	 schopností.		
Tímto	článkem	se	tedy	pokusím	
upozornit	 na	 některé	 fyzické	
bariéry	v	Nové	Včelnici.	
V	 posledních	 letech	 začalo	
město	 pomalu	 ale	 jistě	 vzkvé-
tat,	 zahájilo	 spoustu	 projektů	
pro	 rozvoj,	 a	 lepší	 podmínky	
jejich	obyvatel.	Nic	nejde	na	ráz,	

a	proto	má	Nová	Včelnice	ještě	
mnoho	 mezer	 ve	 funkčnosti,	
po	 ergoterapeutické	 stránce.	
Prošla	 jsem	 nejkratší	 cesty	 od	
mého	domova	k	veřejným	insti-
tucím,	a	jiným,	jako	je	například	
lékař,	pošta,	či	obchod,	a	zhod-
notila	jejich	přizpůsobivost	pro	
člověka	s	disabilitou.	
Riegerova	 ulic	 je	 zcela	 nová	 
s	bezpečnostními	prvky.	Chod-
ník	 je	 ohraničen	 varovným	
pásem	 pro	 nevidomé.	 Upro-
střed	ulice	je	vyvýšený	přechod	
zajišťující	stoprocentní	bezpeč-
nost.	Konec	chodníku	znamená	
přechod	na	 levou	 stranu	ulice,	
poté	 přesun	 na	 nedaleký	 pře-

chod.	Na	konci	chodníku	čekají	
dva	 pěticentimetrové	 schody.	
Teprve	poté	je	možné	se	dostat	
přes	silnici.
Vodící	 pás	 pro	 nevidomé	 je	 až	
z	 kolmé	 strany	 chodníku.	 Toto	
snížení	vede	přímo	na	frekven-
tovanou	 křižovatku,	 jejíž	 střed	
tvoří	 trojúhelník	 ohraničený	
vysokým	 obrubníkem.	 Chodec	 
či	vozíčkář	tak	zahájí	přecháze-
ní	silnice,	aniž	by	se	nacházel	na	
přechodu,	 dojde	 na	 střed	 troj-
úhelníku,	 který	 přejde	 a	 vejde	
na	 další	 silnici,	 již	 musí	 přejít,	
aby	byl	v	pořádku	na	chodníku.	
Nebo	 se	 z	 vozíčku	 stane	 auto	 
a	přejede	křižovatku	po	silnici.

Obchod	 má	 jak	 nájezdovou	
rampu	 a	 spoustu	 prostoru	
uvnitř	 pro	 pohyb	 s	 kompen-
začními	pomůckami.	Vchodové	
dveře	 pošty	 jsou	 prostorné.	
Následující	dveře	jsou	otevřeny	
pouze	na	půl	a	je	složité	s	nimi	
manipulovat,	přičemž	 těsně	za	
nimi	jsou	další,	také	napůl	ote-
vřené.	 Tento	 prostor	 je	 velmi	
úzký	 i	 pro	 člověka	 bez	 kom-
penzačních	 pomůcek.	 Pošta	
má	snížená	okénka,	do	kterých	
i	 sedící	 člověk	 snadno	 vidí	 
a	může	 tak	 pohodlně	 komuni-
kovat	s	obsluhou.
Od	 pošty	 je	 snadná	 cesta	 do	
cukrářství,	ale	dveře	jsou	velmi	
úzké.	Po	velké	rampě	se	najede	
na	 prostor	 před	 cukrářství,	
avšak	pro	odchod	by	se	člověk	
musel	 vrátit	 po	 rampě	 dolu,	
kde	 ho	 čeká	 křižovatka	 bez	

přechodu	 nebo	 sejít	 schody	 
z	 druhé	 strany,	 kde	 se	 již	 pře-
chod	nachází.
K	 lékaři,	 tělocvičně	 i	 knihovně	
vedou	pouze	 schody	bez	mož-
nosti	 nájezdové	 rampy.	 Lidé	
upoutaní	 na	 vozík	 pak	 nemají	
šanci	 pro	 samostatný	 vstup.	
Škola	 nepoužívá	 hlavní	 vchod,	
který	 by	 byl	 také	 omezující	
pro	 člověka	 s	 kompenzačními	
pomůckami	 ale	 bezbariérový	
boční	 vstup.	 Stadion	 je	 bez	
překážek	 pouze	 do	 první	 řady	
na	 tribunu,	 pro	 občerstvení	 
a	na	samotný	okruh	je	však	opět	
přístup	znemožněn	schody.	
V	Nové	Včelnici	 je	pouze	 jeden	
člověk	 upoutaný	 na	 vozíček,	
jeden	 z	 několika	 tisíc,	 avšak	
nemá	 ani	 zdaleka	 prostor	 být	
individuální	 a	 samostatný	 
ve	 všech	 směrech,	 kterým	 by	

se	chtěl	věnovat.	Vždy	je	závislý	
na	 jiné	 osobě	 nebo	 odkázán	 
na	 život	 ve	 svém	 domě	 či	 na	
ulici.	 Kdo	 by	 plánoval	 projekt	
za	miliony,	jen	aby	umožnil	pří-
stup	vozíčkáři,	který	daná	místa	
možná	 ani	 nebude	 navštěvo-
vat.	 Takto	 chápu	 práci	 ergote-
rapeutů	 já.	Mým	úkolem	bude	
dostat	 člověka	 do	 společnosti	
a	 naučit	 ho	 samostatnosti,	
proto	je	mým	úkolem	i	boj	pro	
zlepšení	 veřejného	 prostředí,	
ve	 kterém	 se	 jedinec	 bude	
nacházet.	Umožnit	mu	přítom-
nost	na	všech	 jeho	oblíbených	
sportech,	v	knihovně,	na	poště	
či	 obchodu.	 Umožnit	 mu	 se	
nevázat	 na	 své	 okolí.	 Člověk	
bez	disability	není	nucen	se	do-
prošovat	okolí	o	pomoc,	to	není	
nikomu	příjemné.	

Nikola Hrubcová

Pozor na asistenční služby
Před	měsícem	mě	 klient	 požá-
dal	o	radu.
Viník	nehodymu	naboural	auto.	
Asistenční	 služba	 mu	 nabídla	
odtah	 s	 tím,	 že	 mají	 i	 servis	 
a	že	se	o	vše	postarají.	Vozidlo	
má	 v	 servisu	 více	 než	 měsíc.	
Nejdříve	 vůbec	 nevěděl,	 kde	
je,	 dalo	 mu	 dost	 práce	 z	 nich	
dostat,	 do	 jakého	 servisu	 jej	
dali.	 Nyní	 mu	 servis	 nechce	
vozidlo	 vydat,	 že	 prý	 je	 tam	
dluh	sto	třicet	tisíc,	a	dokud	to	
nezaplatí,	vozidlo	mu	nevydají.	
Přitom	 oprava	 podle	 něj	 stála	
tak	čtyřicet,	padesát	tisíc.	Neví	
ani,	co	tam	s	tím	autem	dělali,
No,	 možná	 je	 vhodné	 předem	
říci	 něco	 o	 asistenčních	 služ-
bách.
Ideální	případ	je,	když	asistenč-
ní	služba	vozidlo	odveze,	nechá	
opravit,	 poskytne	 poškozené-

mu	 náhradní	 vozidlo	 a	 vyřídí	 
i	celou	věc	s	pojišťovnou,	takže	
se	 klient	 nemusí	 v	 podstatě	 
o	 nic	 starat.	 I	 když	 některé	
služby	 nenabízí	 celý	 sortiment	
služeb,	 je	 jejich	 přínos	 veskrze	
pozitivní.	 Vše	 je	ovšem	služba,	
za	kterou	se	musí	platit.
Jako	všude	i	zde	platí,	že	zákla-
dem	je	jasné	a	přesné	vymeze-
ní,	 co	 a	 za	 kolik	 bude	 službou	
poskytnuto	 a	 jak	 se	 to	 bude	
hradit.	 Pokud	 jde	 platba	 za	
opravu	 vozidla	 přímo	 servisu,	
je	 to	 v	 pořádku.	 Platit	 to	 přes	
klienta	 je	 zbytečné	 kompliko-
vané.Totéž	platí	 za	nájemné	za	
užívání	 náhradního	 vozidla	 ve	
vztahu	 k	 autopůjčovně.	 Pozor	
je	 již	ale	třeba	dávat,	pokud	se	
asistenční	 služba	 zaváže	 vy-
pořádat	 „vše“	 a	nechá	 si	 na	 to	
podepsat	 i	 plné	 moci.	 Pak	 se	

totiž	 muže	 stát,	 že	 za	 klienta	
zinkasuje	 například	 i	 bolestné	
nebo	 náhradu	 za	 ušlý	 výdělek	
a	 klient	 se	 ani	 nedozví,	 že	 po-
jišťovna	za	to	již	platbu	poslala	 
a	kolik	to	bylo.
Bohužel,	 ne	 všechny	 spo-
lečnosti	 se	 starají	 o	 klienta	 
s	takovým	zájmem	jako	o	svoje	
příjmy.	Klient	se	někdy	nedozví,	
kam	auto	vlastně	odvezli,	kolik	
a	 komu	 bylo	 za	 jeho	 opravu	
zaplaceno	 a	 v	 krajním	 případě	
muže	 zjistit,	 že	 se	 v	 něm	 pro-
hání	 někdo	 jiný.	 Jednoznačné	
doporučujeme	 obrátit	 se	 
v	 případě	 nehody	 na	 advoká-
ta.	 Jednak	 by	 měl	 být	 určitou	
zárukou,	 že	 v	 šoku	po	doprav-
ní	 nehodě	 neuzavřete	 pro	 
vás	 velmi	 nevýhodnou	 smlou-
vu.

pokračování na str. 16 > 
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Přiměřené	 náklady	 na	 advo-
kátní	 zastoupení	 pojišťovny	
proplácí.
Z	dotazu	vyplývá,	že	o	umístění	
vozidla	 do	 konkrétního	 servi-
su	 pán	 nevěděl,	 dokumenty	 
k	 tomu	 tedy	 zřejmě	 vůbec	
neměl.	 Kam	 vozidlo	 umístili,	
pán	 musel	 složité	 zjišťovat.	 
Doklady	 o	 tom,	 co	 a	 jak	 se	 na	
vozidle	opravovalo,	mu	 zřejmě	
také	 neposkytli.	 Posoudit,	 jak	 

a	 co	 servis	 vlastně	 opravoval,	
pán	 nemůže,	 stejně	 tak	 ani	
zkontrolovat,	 zda	 nevykázali	
opravu	 i	 nepoškozených	 sou-
částek.
Podle	 servisu	 nebyla	 oprava	
dosud	 uhrazena,	 i	 když	 od	
nehody	 uplynul	 celý	 měsíc.	
Pojišťovny	 obvykle	 tyto	 přípa-
dy	 řeší	mnohem	 rychleji.	 Jestli	
platbu	 zinkasovala	 asistenční	
služba	nebo	zda	ji	servis	zapřel,	

nelze	z	údajů	zjistit.	Nejasné	je	 
i	to,	zda	mohou	vozidlo	zadržet.
Zde	 je	 jediná	rada	–	na	nic	ne-
cekejte	 a	 běžte	 za	 advokátem.	
Poté	 spolu	 vyrazíte	 zřejmě	 
na	policii.	 Celý	 případ	 je	 velice	
podezřelý	 a	 jen	 tak	 se	 vyhne-
te	 patrné	 předražené	 opravě	 
a	dostanete	 svůj	 vůz	 v	 rozum-
ném	termínu	zpět.

 Josef Lukačovič

... pokračování ze str. 15

Áčko
12.	kolo	Bernartice	–	NV	4:1	(Pacholík	S.)
13.	kolo	NV	–	Met.	Tábor	3:3	(Pacholík	S.	2,	Blažek	O.)
14.	kolo	S.	Ústí	–	NV	5:2	(Pacholík	S.,	Blažek	O.)

Béčko 
12.	 kolo	 NV	 –	 Číměř	 4:3	 (Matějka	 D.	 2,	 Matějka	 J.,	 
Neugebauer	M.)
13.	kolo	Strmilov	–	NV	6:2	(Tuček	D.	2)
1.	kolo	NV	–	St.	Hlína	3:4	(Zápotoka	L.	2,	Tuček	D.)

Výsledkový sportovní servis

FOTBAL

KUŽELKY
TJ	Nová	Včelnice	A	v	9.	kole	na-
dělila	,,kanára“	Spartaku	Pelhři-
mov	a	postoupila	na	5.	příčku.	
Nejlepším	 hráčem	 na	 100HS	
byl	 novovčelnický	 Kamil	 Pivko,	
který	na	domácích	drahách	po-
razil	463	kuželek.
TJ	Nová	Včelnice	B	se	v	8.	 kole	
drží	 v	 čele	 tabulky.	 V	 pořadí	
jednotlivců,	 nejlepším	 hráčem	
B	týmu	je	Klíma	Vladimír	s	ma-
ximálním	 počtem	 poražených	
kuželek	434.

EKL – Etynská kuželkářská liga 
Pořadí	po	odehrání	7.	kola:	
1.)	Rafani	
2.)	Berušky	
3.)	Hasiči	
4.)	Jarmilky	
5.)	KC	Škudra	
6.)	Kameni

Informace
Turnaj	 MEMORIÁL	 VLASTIMLA	
OUTLÉHO	 IX.	 ROČNÍK	 proběh-
ne	v	termínu	10.	–	14.	12.	2018	
všední	 dny	 od	 17:00	 –	 22:00	
hod.	Memoriál	je	soutěží	dvojic	
na	4x30	hodů	sdružených.	Star-
tovné	200,-	Kč	za	družstvo.	

Kategorie:	 Registrovaní,	 Nere-
gistrovaní.	
Přihlášky:	do	5.	12.	2018	
posílejte	na	
email:	tibor.pivko@centrum.cz	
nebo	tel.	MT:	606	145	269	
Výbor	oddílů	kuželek	TJ	Nová	
Včelnice	zve	všechny	zájemce

Oddíl kuželek MK

Novovčelnický zpravodaj vydává Město Nová Včelnice nákladem 1100 ks, neprodejné. Evidenční číslo: MK ČR E 11662. IČ: 247146. Měsíčník.
Příspěvky nevracíme. Redakce je oprávněna články krátit nebo upravit. Nepodepsané příspěvky nebudou uveřejňovány. Příspěvky dopi-
sovatelů a čtenářů nemusejí vyjadřovat stanovisko redakce. Tisk: RAIN s. r. o., J. Hradec. Redakční rada: Marie Davidová, Pavlína Nebeská.  
E-mail: redakce@vcelnice.cz. Uzávěrka podkladů do příštího čísla je 18. 12. 2018

Kultura

Kulturní dům
1.	v	19	hodin	–	S	tvoji	dcerou	ne	–	kamenický	diva-
delní	soubor	Triangl
14.	v	19	hodin	–	3.	předvánoční	rockový	koncert	–	
kapela	Ged	Maloney	SO	FINE	a	KRANZ
Zámek
2.	v	18	hodin	–	Adventní	koncert
16.	v	10	hodin	–	Vánoční	jarmark
Knihovna
6.	v	17	hodin	–	Poutnice	–	Tři	cesty	do	Santiaga	–	
Alena	Ježková

Kamenice nad Lipou

Samostatně stojící vilka se	zahradou	a	garáží.
Dům	 je	 celý	podsklepený	 (prádelna,	 sklad	po-
travin,	 sklad	 paliva	 a	 kotelna).	 Obytnou	 část	
tvoří	v	přízemí	2	místnosti	se	sociálním	zaříze-
ním.	V	patře	(po	rekonstrukci)	kuchyň,	2	pokoje	
a	sociální	zařízení.	Vytápění	plynovým	kotlem.	
U	domu	navazující	zahrada	s	vedlejšími	stavba-
mi	(kolna,	zahradní	altán,	dřevník).	Na	zahradě	
funkční	 kopaná	 studna.	 Součástí	 prodeje	 je	 
i	 samostatně	stojící	garáž	na	pozemku.	Klidné	
místo	v	obci.	Dobré	vlakové	i	autobusové	spo-
jení	 do	 Jindřichova	 Hradce.	 Okamžité	 užívání	
možné.	Celkový	pozemek:	714	m2.		Foto	pošlu.	
Cena:	dům	-	2,7	mil.	Kč	a	garáž	-	200	tis.	Kč.	

Tel.	č.	777	270	603,	e-mail:	kovar.pe@seznam.cz
Koupím obrazy,	mince,	známky,	šavle	a	vojen-
ské	předměty,	rádia,	hodiny,	nábytek,	porcelán,	
knihy	a	jiné	staré	věci	nebo	motorku.	Jednotli-
vě,	sbírku	nebo	pozůstalost.	Tel:	722	777	672.

„Pěvecký sbor Kamínek z	Kamenice	nad	Lipou	
od	ledna	2019	zahajuje	novou	sezónu	s	nácvikem	
nových	písní.	Hledáme	do	svých	řad	lidi,	kterým	
nestačí	zazpívat	si	jenom	doma,	ale	rádi	by	přišli	
do	většího	kolektivu.	Kontakt:	Martin	Štěpán,	
tel.:	799	794	103,	http://peveckysbor.hys.cz/“

Řádková inzerce

Vánoce, ať Vám vykouzlí hřejivý pocit
a v nastávajícím roce, 

aby všech dvanáct měsíců bylo naplněno
 zdravím a životní pohodou.
V Novém roce 2019 přejeme 

hodně štěstí a úspěchů.

To vše přejí členové výboru 
organizace SPCCH Nová Včelnice

VÁNOČNÍ SVÁTKY VŽDY S KAPREM 
OD RYBÁŘŮ Z NOVÉ VČELNICE

Nejkrásnější svátky v roce jsou spojeny 
s prodejem „vánočních kaprů“.

Místo: 
Prostory nákupního střediska Jednoty

Prodej:
Sobota 22. 12. od 9 do 17 hodin
Neděle 23. 12. od 9 do 12 hodin

V prodeji bude kapr a amur.
Tak jako každý rok lze ryby zabít, 
očistit, vykuchat a naporcovat.

Svým stálým zákazníkům přejeme
bílé „RADOSTNÉ VÁNOČNÍ SVÁTKY“
a šťastný Nový rok při dobré kondici

a také v dobrém zdraví.
Rybáři z Nové Včelnice
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Křemešnická 1946, 393 01 Pelhřimov
Tel.: 565 323 360, 777 162 132

SLEVA 10% NA ZAKÁZKY
UZAVŘENÉ DO KONCE ROKU 2018

Myslivecké	sdružení	
Vrška	Nová	Včelnice,	z.s.

Vás	srdečně	zve	na	

tradiční 
poslední leč

která	se	koná
dne 25. 12. 2018 ve 20:000 hodin

v	Nové	Včelnici	
v	sále	hotelu	Jelen.

K	poslechu	a	tanci	hraje	Generace.

Bohatá	zvěřinová	tombola.
Vstupné	130,-	Kč.

Předprodej	od	7.	prosince	2018
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